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PROTOKOLL 

 

   

Sammanträde med regionfullmäktige tisdagen den 7 maj 2002 kl.10.00 – 

18.45 i Vänersborg. 

 

§ 103 

Sammanträdets öppnande 

 

Regionfullmäktiges ordförande Hans Aronsson (s) hälsade de närvarande 

välkomna och förklarade därefter sammanträdet med regionfullmäktige öpp-

nat.  

 

§ 104 

Nytt ärende på föredragningslistan 

 

Sedan kallelsen skickades ut har en avsägelse från Lennart Löfgren inkom-

mit. 

 

Regionfullmäktige beslöt enhälligt 

 

att ta upp Lennart Löfgrens avsägelse av uppdrag som ledamot i regionfull-

mäktige som en ny punkt 6b på föredragningslistan. 

 

§ 105 

Upprop 

 

Upprop förrättades. Samtliga närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare 

och icke tjänstgörande ersättare finns redovisade i Bilaga A. 

 

§ 106 

Protokollsjustering 

 

Ordföranden meddelade att protokollet från regionfullmäktiges samman-

träde kommer att justeras den 16 maj 2002, kl 10.00 på Residenset i Väners-

borg. 

 

Att tillsammans med ordföranden justera protokollet utsågs Bengt Mollstedt 

(m) och Ulla Y Gustafsson (s) samt till ersättare Lars-Gerhard Westberg 

(fp). 

 

§ 107 

Utveckling och fördjupning av demokratin i Västra Götalandsregionen, 

262-2000 

 

I juni 2001 tillsatte Regionfullmäktige en kommitté med uppdrag att senast 

till den 31 mars 2002 lämna förslag till åtgärder för att utveckla och för-

djupa demokratin i regionen. Kommitténs arbete är nu avslutat och i en rap-

port redovisas ett antal förslag och åtgärder som enligt kommittén kan 

medverka till en utveckling av demokratin i regionen.  
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Regionstyrelsen beslöt den 23 april 2002, § 111, att utan eget ställnings-

tagande överlämna demokratikommitténs rapport till regionfullmäktige. 

 

Behandlingen av ärendet inleddes med att Ulla Y Gustafsson (s), som varit 

demokratikommitténs ordförande, presenterade upplägg av 

gruppdiskussioner kring demokratikommitténs rapport.  

 

Sammanträdet ajournerades kl 10.15 – 13.00 för gruppdiskussioner samt 

lunch. 

 

Förhandlingarna återupptogs kl 13.00. 

 

Under överläggningen yrkade Hans Aronsson (s) att fullmäktige skulle be-

sluta att överlämna Demokratikommitténs rapport med de synpunkter och 

förslag som framkommit under gruppdiskussionerna i fullmäktige till regi-

onstyrelsen för fortsatt beredning. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden proposition på sitt yrkande 

och fann det bifallet. 

 

Regionfullmäktige beslöt 

 

att överlämna Demokratikommitténs rapport med de synpunkter och förslag 

som framkommit under gruppdiskussionerna i fullmäktige till regionstyrel-

sen för fortsatt beredning. 

 

§ 108 

Utdelning av Miljöstipendium 2002 

 

Miljönämndens ordförande Kristina Jonäng delade ut Miljöstipendium 2002 

till Anders Egeskog, Primärvården Skaraborg och Knut-Olof Lagerkvist, 

Västfastigheter, Distrikt Borås. 

 

§ 109 

Avsägelse av uppdrag 
 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

regionfullmäktige. 

 

Regionfullmäktige beslöt  

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att hemställa hos länsstyrelsen om ny röstsammanräkning. 

 

§ 110 

Frågestund, 42-2002 

 

Följande frågor behandlades av regionfullmäktige: 

 

1. Fråga ställd av Lars-Åke Carlsson (m) till hälso- och sjukvårdsstyrelsens 

ordförande om besöksgarantin för patienter med misstänkt cancer.  

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) svarade på 

frågan. 
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2. Fråga ställd av Sivert Oxelbark (kd) till regionstyrelsens ordförande om 

planering av videokonferenser. 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) svarade på frågan. 

 

3. Fråga ställd av Ursula Johansson (kd ) till hälso- och sjukvårdsstyrelsens 

ordförande om den avgiftsfria barnsjukvården. 

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) svarade på 

frågan. 

 

4. Fråga ställd av Hasse Andersson (s), Lidköping, till regionutvecklings-

nämndens ordförande om varsel om nedläggning av företag i Tibro. 

 

Regionutvecklingsnämndens ordförande Kent Johansson (c) svarade på 

frågan. 

 

§ 111 

Interpellation av Hasse Palmé (m) om den västsvenska 

representationen i nationella styrelser, 215-2002 

 

Hasse Palmé (m) hade till regionstyrelsens ordförande ställt en interpellation 

om den västsvenska representationen i nationella styrelser. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 112 

Svar på interpellation av Hasse Palmé (m) om den västsvenska repre-

sentationen i nationella styrelser, 215-2002 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) lämnade ett svar på in-

terpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Hasse Palmé (m), Ulla-Britt Hagström (kd) och 

Roland Andersson (s). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

 

§ 113 

Interpellation av Ursula Johansson (kd) om vårdgaranti, 237-2002 

 

Eftersom två interpellationer om vårdgaranti ställts till dagens sammanträde 

frågade ordföranden om båda interpellationsdebatterna kunde behandlas 

samtidigt, vilket fullmäktige medgav. 

 

Ursula Johansson (kd) hade till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande 

ställt en interpellation om vårdgaranti. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 
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§ 114 

Interpellation av Mikael Cederbratt m fl (m) om vårdgaranti, 238-2002 

 

Mikael Cederbratt (m) och Lars Bergsten (m) hade till regionstyrelsens ord-

förande ställt en interpellation om vårdgaranti. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 115 

Svar på interpellation av Ursula Johansson (kd) och interpellation av 

Mikael Cederbratt m fl (m) om vårdgaranti, 237, 238-2002 

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) lämnade ett 

svar på Ursula Johanssons interpellation. 

 

Regionstyrelsens ordförande hade överlämnat Mikael Cederbratts m fl in-

terpellation till regionrådet Annelie Stark (s) som lämnade ett svar på in-

terpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Ursula Johansson (kd), Eva Eriksson (fp), Mikael 

Cederbratt (m), Annelie Stark (s), Alva Hjärth (c), Gunnel Adler (mp), 

Carina Åström (v), Lars Bergsten (m), Endrick Schubert (s) och Per Olov 

Blom (c). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationerna och svaren till handling-

arna. 

 

Ordförande vid behandlingen av ärendet var först ordföranden Hans 

Aronsson (s) och därefter 1:e vice ordföranden Bengt Mollstedt (m). 

 

§ 116 

Interpellation av Ulrik Nilsson (m) om serviceverksamheterna i Västra 

Götalandsregionen, 240-2002 

 

Ulrik Nilsson (m) hade till regionstyrelsens ordförande ställt en interpella-

tion om serviceverksamheterna i Västra Götalandsregionen. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 117 

Svar på interpellation av Ulrik Nilsson (m) om serviceverksamheterna i 

Västra Götalandsregionen, 240-2002 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) lämnade ett svar på in-

terpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Ulrik Nilsson (m) och Roland Andersson (s). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
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§ 118 

Interpellation av Carina Åström (v) om kollektivtrafikens framtida ut-

veckling, 241-2002 

 

Carina Åström (v) hade till regionutvecklingsnämndens ordförande ställt en 

interpellation om kollektivtrafikens framtida utveckling. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 119 

Svar på interpellation av Carina Åström (v) om kollektivtrafikens 

framtida utveckling, 241-2002 

 

Regionutvecklingsnämndens ordförande Kent Johansson (c) lämnade ett 

svar på interpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Carina Åström (v), Kent Johansson (c), Soili 

Brunberg (mp) och Leif Blomqvist (s). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

 

Ordförande vid behandlingen av § 116-119 var 2:e vice ordföranden Ulla Y 

Gustafsson (s). 

 

§ 120 

Interpellation av Sören Kviberg (v) om Kinnekullebanans framtid, 242-

2002 

 

Sören Kviberg (v) hade till regionutvecklingsnämndens ordförande ställt en 

interpellation om Kinnekullebanans framtid. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 121 

Svar på interpellation av Sören Kviberg (v) om Kinnekullebanans 

framtid, 242-2002 

 

Regionutvecklingsnämndens ordförande Kent Johansson (c) lämnade ett 

svar på interpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Sören Kviberg (v), Kent Johansson (c) och 

Stefan Kristiansson (mp). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

 

§ 122 

Årsredovisning år 2001 för patientnämndsverksamheten, 10-2002 

 

Enligt reglemente för patientnämnderna ska verksamhetsberättelse årligen 

avges till regionfullmäktige. 

 

Patientnämnderna i Västra Götalandsregionen hade överlämnat årsredovis-

ning för år 2001. 
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Ordföranden i Borås patientnämnd Birgit Andersson och chefen för patient-

nämndernas kansli Malte Ellersten lämnade en muntlig redovisning om pati-

entnämndsverksamheten. 

 

Under överläggningen yttrade sig Roland Andersson (s) och Cecilia Wide-

gren (m). 

 

Regionfullmäktige beslöt  

 

att lägga årsredovisningen till handlingarna. 

 

§ 123 

Regler för ianspråktagande av ingående positivt eget kapital, 12-2002 

 

Regiondirektören hade lämnat en redovisning av februarirapporten. Rap-

porter hade redovisats från sjukhusen avseende utfall per februari 2002 samt 

årsprognos. Alingsås, Frölunda, Skaraborgs sjukhus och Södra Älvsborgs 

sjukhus – samt primärvård/tandvård – prognostiserade samtliga ett 0-resultat 

efter åtgärder för innevarande år. Sahlgrenska, NU-sjukvården och Kungälv 

- samt hälso- och sjukvårdsstyrelsen – redovisade ekonomiska obalanser.  

 

Årsredovisningen 2001 och februarirapporten 2002 pekade på en uppenbar 

risk för att regionens planerade resultat för 2002 (ett positivt resultat på 240 

Mkr) inte skulle komma att uppnås. 

 

Regionstyrelsen behandlade ärendet den 16 april 2002, § 101 och beslöt för 

egen del att godkänna regiondirektörens rapport och uppdrog åt regiondi-

rektören att återkomma med förslag till teknisk utformning av regler avse-

ende hantering av eget kapital i enlighet med som ovan anförts. Vidare be-

slöts att samtliga verksamheter som har obalans i ekonomin ska i samband 

med delårsrapport per mars lämna en närmare redovisning för hur arbetet 

med kostnadsanpassning genomförs samt att i övrigt godkänna inriktning 

och förslag i enlighet med vad som anförts. 

 

I avvaktan på en säkrare bedömning av regionens ekonomiska utveckling 

föreslog regionstyrelsen regionfullmäktige att tillfälligt begränsa möjlighe-

ten för styrelser, nämnder och förvaltningar att ianspråkta ingående positivt 

eget kapital. Flera av regionens verksamheter (exklusive bolagen) har posi-

tivt eget kapital vilket totalt uppgår till 466 Mkr. Samtidigt har 15 verksam-

heter ett negativt kapital på –465 Mkr. Ett ianspråktagande av positivt eget 

kapital skulle belasta regionens resultat negativt.  

 

Under överläggningen yrkade Roland Andersson (s) och Stefan Kristiansson 

(mp) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Cecilia Widegren (m), Monica Selin (kd), Carina Åström (v), Einar Hansan-

der (sfv), Ulrik Nilsson (m) och Erland Lundell (m) yrkade avslag på regi-

onstyrelsens förslag. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden yrkandena mot varandra 

och fann regionstyrelsens förslag bifallet. 

 

Då votering begärdes, uppställdes och godkändes följande voteringspropo-

sition: 
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Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag. 

Nej-röst för avslag på regionstyrelsens förslag ( Cecilia Widegrens m fl yr-

kande). 

 

Med 73 ja-röster mot 70 nej-röster, 2 ledamöter som avstod från att rösta, 1 

ledamot som inte röstade samt 3 frånvarande ledamöter, biföll regionfull-

mäktige regionstyrelsens förslag. (Voteringsprotokoll finns i bilaga B.) 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att fastställa att ianspråktagande av ingående positivt eget kapital får ske 

först efter regionstyrelsens medgivande. 

 

Ledamöterna för kristdemokraterna, moderaterna, vänsterpartiet och sjuk-

vårdspartiet folkets vilja reserverade sig mot beslutet. 

 

§ 124 

Reglemente för informationssäkerhet, 541-2000 

 

Mot bakgrund av revisionens rapporter om bristande informationssäkerhet 

och inträffade incidenter i regionens verksamheter har ett reglemente utar-

betats för att förtydliga ansvar för respektive nämnd/styrelse och föreslå ar-

betssätt för informationssäkerhetsarbetet.  

 

Regionstyrelsen behandlade ärendet den 16 april 2002, § 98. 

 

Under överläggningen yrkade Hasse Palmé bifall till regionstyrelsens för-

slag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att fastställa reglemente för informationssäkerhet. 

 

§ 125 

Avgift för omskärelse av pojkar, 232-2002 

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsen föreslog den 26-27 mars 2002, § 41, patient-

avgift för omskärelse av pojkar. 

 

Regionstyrelsen behandlade ärendet den 23 april 2002, § 115. 

 

Under överläggningen yrkade Eva Eriksson (fp), Anneli Sundling (kd), 

Ulrik Hammar (fp), Annelie Stark (s), Ingemar Larsson (m), Hewa Cardoi 

(s) och Roger Karlén (v) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Gunnel Adler (mp), Karin Greenberg (c), Hasse Palmé (m), Nestor Vega (v) 

och Berndt Andersson (m) yrkade återremiss av ärendet för utredande av 

självkostnadspriset. 

 

Vidare yttrade sig Marie-Louise Barrenäs (m), Bengt Mollstedt (m) och Ulla 

Y Gustafsson (s). 
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Efter avslutad överläggning ställde ordföranden först proposition på Gunnel 

Adlers m fl yrkande om återremiss mot att ärendet skulle avgöras idag och 

fann att regionfullmäktige beslutat att ärendet skulle avgöras idag. 

 

Då votering begärdes, uppställdes och godkändes följande voteringspropo-

sition: 

 

Ja-röst för att ärendet skulle avgöras idag. 

Nej-röst för bifall till Gunnel Adlers m fl återremissyrkande. 

 

Med 107 ja-röster mot 33 nej-röster, 1 ledamot som avstod från att rösta, 3 

ledamöter som inte röstade samt 5 frånvarande ledamöter beslöt regionfull-

mäktige att ärendet skulle avgöras idag. (Voteringsprotokoll finns i Bilaga 

C). 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på regionstyrelsens förslag och 

fann det bifallet. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att fastställa en enhetlig patientavgift på 2000 kronor för omskärelse av poj-

kar av andra skäl än medicinska att gälla från och med den 1 juli 2002. 

 

Annika Nilsson (v), Jeanette Rigné (v) och Nestor Vega (v) lämnade skrift-

lig reservation mot beslutet (Bilaga D). 

 

Ursula Johansson (kd) deltog inte i beslutet med hänvisning till en 

protokollsanteckning. Fullmäktige medgav att anteckningen fick bifogas 

protokollet (Bilaga E). 

 

Regionfullmäktige medgav vidare att protokollsanteckning från Laila Åker-

berg (mp), Gunnel Adler (mp) Stefan Kristiansson (mp), Mikael Malm 

(mp), Lars Nordgren (mp) och Hanna Werner (mp) fick bifogas protokollet 

(Bilaga F). 

 

§ 126 

Policy för handikappfrågor, 132-2002 

 

Handikappkommitténs kansli hade upprättat ett förslag till policy för handi-

kappfrågor. 

 

Vid regionfullmäktiges sammanträde i augusti 1999 beslöts med anledning 

av en motion av Per Olov Blom (c) och Alva Hjärth (c) att dels existerande 

handikappolicy skulle revideras, dels att handikappkommitténs uppdrag 

skulle tydliggöras. 

 

Uppdraget att revidera handikappolicyn är grundat på det faktum att den 

handikappolicy som finns, fastställdes av Kommunalförbundet Västra 

Götaland (KVG). Kommunalförbundet Västra Götaland var ett samarbete 

mellan sjukvårdshuvudmännen inför regionbildningen och arbetet med han-

dikappfrågorna var främst inriktat på habilitering/rehabilitering och hjälp-

medel. I och med bildandet av Västra Götalandregionen vidgades arbetet till 

att omfatta även tillgänglighet och bemötande och att handikappfrågorna är 

en angelägenhet för alla nämnder/styrelser. 
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Handikappkommittén tillstyrkte förslaget den 11 april 2002, § 14. 

 

Regionstyrelsen tillstyrkte förslaget den 23 april 2002, § 117. 

 

Under överläggningen yrkade Lena Jansson (s), Per Olov Blom (c) och 

Hanna Werner (mp) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att anta förslag till policy för handikappfrågor. 

 

Ordförande vid behandlingen av ärendet var först ordföranden Hans 

Aronsson (s) och därefter 1:e vice ordföranden Bengt Mollstedt (m). 

 

§ 127 

Utveckling av regional musikteater i Västra Götaland – samgående 

mellan Länsteatern i Skaraborg och GöteborgsOperan, 113-2002 

 

På uppdrag av Västra Götalandsregionen och Skövde kommun genomfördes 

under andra halvåret 2000 en utredning om musikteater i Västra Götaland. 

Ett fortsatt utredningsarbete under 2001 inom GöteborgsOperan och Läns-

teatern Skaraborg har visat att den lämpligaste formen för långsiktig sam-

verkan är en sammanslagning.  

 

Ett förslag till avtal mellan Västra Götalandsregionen och Skövde kommun 

om samgående mellan GöteborgsOperan AB och Länsteatern i Skaraborg 

hade upprättats. 

 

Ägarutskottet tillstyrkte förslaget den 17 april 2002, § 36.  

 

Regionstyrelsen tillstyrkte förslaget den 23 april 2002, § 118. 

 

Under överläggningen yrkade Lars Nordström (fp), Lars-Erik Lindh (s), 

Conny Brännberg (kd) och Laila Åkerberg (mp) bifall till regionstyrelsens 

förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att godkänna förslag till avtal mellan Västra Götalandsregionen och Skövde 

kommun om samgående mellan GöteborgsOperan AB och Länsteatern i 

Skaraborg; 

 

och att regionens ägarbidrag till stiftelsen Skaraborgs Länsteater fortsätt-

ningsvis ska lämnas till GöteborgsOperan AB. 

 

§ 128 

Stressinstitutet – samverkansavtal och utseende av ledamöter i fram-

tida styrelse, 382-2001 

 

Västra Götalandsregionen har tillsammans med Västra Götalands läns all-

männa Försäkringskassa beviljats medel från Socialdepartementet till upp-

byggnad av ett gemensamt Institut för stressmedicin. Verksamheten ska om-

fatta forskning, prevention, utredning och behandling vid stressrelaterad 

ohälsa. Målgrupp är de anställda inom de båda organisationerna. 
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Regionstyrelsen beslöt den 19 februari 2002, § 51 att utse två förtroende-

valda att ansvara för det fortsatta planeringsarbetet. Dessa ingår i ett arbets-

utskott med två förtroendevalda från Försäkringskassan. Vidare fastställde 

regionstyrelsen arbetsutskottets uppgifter: 

 Finna former för att utse styrelse för Institutet 

 Ta fram en kravprofil för en VD för Institutet 

 Ta fram ett förslag till samarbetsavtal 

 Påbörja diskussioner med vissa externa intressenter såsom Riksförsäk-

ringsverket, Socialstyrelsen samt Göteborgs Universitet 

 Förbereda en kunskapsinventering inom aktuella forskningsområden 

 

Arbetsutskottet håller på med att arbeta fram ett förslag till samverkansavtal 

samt formerna för styrelsen för Institutet. För att påskynda arbetet föreslogs 

att regionstyrelsen får bemyndigande att ingå samarbetsavtal samt utse le-

damöter till styrelsen för Stressinstitutet. 

 

Regionstyrelsen tillstyrkte förslaget den 23 april 2002, § 125. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att bemyndiga regionstyrelsen att ingå samverkansavtal om Stressinstitutet 

med Västra Götalands läns allmänna Försäkringskassa; 

 

och att bemyndiga regionstyrelsen att utse Regionens tre ledamöter i styrel-

sen för Stressinstitutet. 

 

§ 129 

Motion av Cecilia Widegren m fl (m) om patienttjänst, 484-2001 

 

Cecilia Widegren (m) och Lars Bergsten (m) hade i en motion föreslagit att 

sjukvårdsupplysningen skall omskapas och bli patienttjänst och att patient-

tjänsten upphandlas. 

 

Motionen remitterades till hälso- och sjukvårdsstyrelsen och till de lokala 

hälso- och sjukvårdsnämnderna 2 (Dalsland), 4, 6 (Mitten Älvsborg) och 10 

(Östra Skaraborg) för yttrande. 

 

Samtliga remissinstanser hade med hänvisning till befintliga eller planerade 

sjukvårdsupplysningar avstyrkt förslagen i motionen. 

 

Regionstyrelsen behandlade ärendet den 16 april 2002, § 100. 

 

Under överläggningen yrkade Ursula Johansson (kd) att sjukvårdsupplys-

ningen skall utvecklas enligt intentionerna i motionen, att sjukvårdsupplys-

ningen skall upphandlas samt att motionen därmed anses besvarad. 

 

Lars Bergsten (m) yrkade bifall till motionen. 

 

Annelie Stark (s) yrkade bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden yrkandena mot varandra 

och fann att regionfullmäktige bifallit regionstyrelsens förslag. 
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Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att avslå motionen. 

 

Ledamöterna för moderaterna reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Ordförande vid behandlingen av § 127-129 var 1:e vice ordföranden Bengt 

Mollstedt (m). 

 

§ 130 

Motion av Cecilia Widegren m fl (m) om att göra den västsvenska psy-

kiatriska vården ledande i landet, 337-2001 

 

Cecilia Widegren (m) och Mikael Cederbratt (m) hade i en motion föreslagit 

 att hälso- och sjukvårdsstyrelsen får i uppdrag att låta genomföra en 

kartläggning av behov och metoder för vård av psykiatriskt sjuka i regi-

onen samt 

 att uppdra åt hälso- och sjukvårdsstyrelsen att i övrigt agera i enlighet 

med motionens intentioner. 

 

Motionen remitterades till hälso- och sjukvårdsstyrelsen för yttrande. 

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsen hänvisade den 26-27 februari 2002, § 29, till 

det påbörjade arbetet med att utforma förslag till utvecklingsplan för psyki-

atrisk vård. Enligt styrelsen ligger inriktningen för den regionala utveck-

lingsplanen för psykiatrisk vård väl i linje med motionens intentioner. Inom 

ramen för uppdraget kommer, såsom föreslås i motionen, en kartläggning att 

genomföras med syfte att skapa en gemensam nulägesbild av vårdbehov och 

hur dessa tillgodoses. Arbetet syftar i övrigt till en bred belysning av ut-

vecklingen inom det psykiatriska vårdområdet, vilket innebär att de i motio-

nen aktualiserade områdena kan beaktas inom uppdraget. Hälso- och sjuk-

vårdsstyrelsen kommer därmed att beakta motionens intentioner inom pågå-

ende uppdrag att utarbeta en utvecklingsplan för den psykiatriska vården i 

Västra Götalandsregionen. 

 

Regionstyrelsen behandlade ärendet den 23 april 2002, § 113. 

 

Under överläggningen yrkade Lars Bergsten (m) och Marie-Louise Barrenäs 

(m) bifall till motionen. 

 

Eva Eriksson (fp) yrkade bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden yrkandena mot varandra 

och fann att regionfullmäktige bifallit regionstyrelsens förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att med hänvisning till hälso- och sjukvårdsstyrelsens yttrande anse motio-

nen besvarad. 

 

Ledamöterna för moderaterna reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 
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Ordförande vid behandlingen av ärendet var först 1:e vice ordföranden 

Bengt Mollstedt (m) och därefter 2:e vice ordföranden Ulla Y Gustafsson 

(s). 

 

§ 131 

Motion av Ann Nilsson m fl (mp) om motion på recept, 481-2001 
 

Ann Nilsson m fl (mp) hade i en motion föreslagit 

 att regionfullmäktige beslutar att motion på recept skall införas i Västra 

Götalandsregionen och 

 att det skall ingå i beställningarna till sjukhus och vårdcentraler 

 

Motionen remitterades till hälso- och sjukvårdsstyrelsen för yttrande. 

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsen hade den 26-27 februari 2002, § 28, yttrat sig 

över motionen. Av yttrandet framgick att det i Västra Götalandsregionen 

pågår redan förskrivning av motion på recept, bland annat inom primärvår-

den i Falköping. Hälso- och sjukvårdsstyrelsen avser att i beställningarna 

från sjukhus och primärvård för år 2003 inkludera möjligheter att ordinera 

motion på recept. Hälso- och sjukvårdsdirektören fick i uppdrag att under 

första halvåret 2002 utreda fortsatta former för denna verksamhet, utifrån 

den verksamhet som bedrivs i regionen. Inriktningen skall vara att försök 

påbörjas under andra halvåret och att minst en vårdcentral per primärvårds-

område respektive minst en mottagning per sjukhus skall arbeta med motion 

på recept från och med år 2003. 

 

Regionstyrelsen behandlade ärendet den 23 april 2002, § 114. 

 

Under överläggningen yrkade Lars Nordgren (mp) bifall till regionstyrel-

sens förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att med hänvisning till hälso- och sjukvårdsstyrelsens yttrande anse motio-

nen besvarad. 

 

§ 132 

Anmälan av inkomna motioner, 262-2002 

 

Följande motion anmäldes: 

 

Conny Brännberg m fl (kd) ”Tillsätt en glesbygdens kriskommission” 

 

Regionfullmäktige beslöt 

 

att överlämna motionen till regionstyrelsen för beredning. 

 

§ 133 

Ledamot i Skattenämnden i Skövde, 3-2002 

 

Jorge Cabrera (v), Tibro, har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

Skattenämnden i Skövde. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 



 

  RF 7/5-02 
 

 

 13 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Per-Olof Ring (v), Torggatan 8, 543 35 Tibro, till ny  

ledamot i Skattenämnden i Skövde för tiden t o m den 31 december 2002. 

 

§ 134 

Ledamot och ordförande i valberedningen, 3-2002 

 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ledamot 

tillika ordförande i valberedningen fr o m 13 maj 2002. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Johnny Nilsson (s), Gröndalsvägen 11, 460 20 Sjuntorp, till ny 

ledamot tillika ordförande i valberedningen för tiden fr o m 13 maj t o m 

den 31 oktober 2002. 

 

§ 135 

Ledamot och regionråd i regionstyrelsen, 3-2002 

 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ledamot til--

lika regionråd i regionstyrelsen fr o m den 13 maj 2002. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Karin Engdahl (s), Fjärilsgatan 18, 451 62 Uddevalla, till ny le-

damot tillika regionråd i regionstyrelsen för tiden fr o m den 13 maj 2002 

fram tills nyvalda regionfullmäktige utsett ny regionstyrelse, dock längst 

t o m den 31 december 2002. 

 

§ 136 

Ledamot i regionutvecklingsnämnden och beredningen för regional ut-

veckling, 3-2002 

 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ledamot i re-

gionutvecklingsnämnden och beredningen för regional utveckling fr o m 

13 maj 2002. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

att utse ersättaren Britt-Marie Andrén Karlsson (s), Ellös, till ny ledamot i 

regionutvecklingsnämnden och beredningen för regional utveckling för ti-

den fr o m den 13 maj 2002 t o m den 31 december 2002; 

 

och att ersättarplatsen vakantsätts tills efter valet. 
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§ 137 

Ombud för Landstingsförbundets kongress, 3-2002 

 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ombud för 

Landstingsförbundets kongress fr o m den 13 maj 2002. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse ersättaren Britt-Marie Andrén Karlsson (s), Ellös, till nytt om-

bud för Landstingsförbundets kongress för tiden fr o m den 13 maj t o m den 

31 december 2002; 

 

och att för samma tid utse Karin Engdahl (s), Fjärilsgatan 18, 451 62 Udde-

valla, till ny ersättare. 

 

§ 138 

Ledamot i Direktionen för Kommunalförbundet Stretered, 3-2002 

 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

Direktionen för Kommunalförbundet Stretered fr o m den 13 maj 2002. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

att utse ersättaren Jan-Åke Simonsson (s), Öckerö, till ny ledamot i 

Direktionen för Kommunalförbundet Stretered för tiden fr o m den 

13 maj t o m den 31 december 2002; 

 

och att ersättarplatsen vakantsätts tills efter valet. 

 

§ 139 

Ledamot och ordförande i Västsvenska Turistrådet AB, 3-2002 

 

Lennart Löfgren (s), Ljungskile, har avsagt sig uppdraget som ledamot til--

lika ordförande i Västsvenska Turistrådet AB fr o m 7 maj 2002. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att nominera Britt-Marie Andrén Karlsson (s), Husegärde 2, Stocken,  

474 92 Ellös, till ny ledamot tillika ordförande i Västsvenska Turistrådet AB  

för tiden fr o m 7 maj t o m den 31 december 2002. 

 

§ 140 

Nämndeman i Länsrätten i Göteborg, 3-2002 

 

Lena Willesson (v), Västra Frölunda, har avsagt sig uppdraget som nämn-

deman i Länsrätten i Göteborg. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 
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att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse John Lyshag (v), Hagåkersgatan 24, 431 40 Mölndal, till ny 

nämndeman för Länsrätten i Göteborg för tiden t o m den 31 december 

2002. 

 

§ 141 

Avslutning 

 

Sedan samtliga ärenden vid detta regionfullmäktige behandlats förklarade 

ordföranden sammanträdet avslutat. 

 

Ordförande vid behandlingen av § 131-141 var 2:e vice ordföranden Ulla Y 

Gustafsson (s). 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Bodil Warolin  

 

Justerat den 16 maj 2002 

 

 

 

Hans Aronsson  Bengt Mollstedt Ulla Y Gustafsson  

Ordförande 

 

 

 

 

 

Justeringen är tillkännagiven genom anslag på regionens anslagstavla i Vänersborg den 17 maj 

2002. 


